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Sak 2/11      UR-protokoll januar 2011  
 
Arkivsak: 201002615 
Arkivkode: 027.2 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 15.02.11 2/11  
 
UR-PROTOKOLL JANUAR 2011  
 

Protokoll 1/11 
 

 
Møte: Ungdomsrådet  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 11. januar 2011 kl. 16.30     
Sekretariat: 23 47 53 38  
 

 
Møteleder: Andreas Øverlie Svela  
   
Tilstede: Ezgi Kutal 

Jakob Schram 
Magnus Torfoss Skåre 
Elise Cappelen Schultz 
Niklas Sandahl 
Ingrid W. Frøyen 

 

   
Forfall: Hannah Johansen  
   
Som vara møtte:   
   
I tillegg møtte: Mimount Østmo Elatyaoui  
   
Møtesekretær: Karin Swanstrøm  
 
Åpen halvtime 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Eventuelt 
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Sak 1 /11    UR-protokoll desember 2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak:   
Godkjent 
 
Ungdomsrådet egne saker: 
*   Alle ordner med frikort slik at de får utbetalt godtgjøringen fra 2010. 
 
*   Utekontakt Mimount Østmo Elatyaoui informerte om: 
 Sisterhood. Det skal starte 2 grupper på Ila skole i vinter deretter en på  
 Marienlyst skole. Dette blir et samarbeid med ansatte på fritidsklubbene. Dette er grupper med 
jenter for jenter. Kurset skal arbeide med jenters selvtillit, selvfølelse og selvbilde. Jentene velger 
selv temaene. Det handler om bevisstgjøring av ungdomstida.   

Gatemegling. Konflikthåndteringskurs. Det ble holdt en gruppe med elever fra  
Ila skole før jul. Det skal starte en ny gruppe med elever fra ungdomstrinnet på Marienlyst 
skole vinteren 2011. Gatemeglingskurset er et konflikthåndteringskurs. Bevistgjøring om 
”hvem er jeg”, ”hva er en konflikt” ”hvordan påvirker jeg konflikten ” og ”hvordan 
håndtere konflikten bedre”.  
Mimounts utekontaktstilling  i 2011 blir 50% jobbing med rusprosjekt og 50% 
utekontaktstilling. Det ble en del diskusjon rundt oppvekstseksjonens nye rusprosjekt. Elise 
og Jakob blir ungdomsrådets representanter i en arbeidsgruppe innenfor prosjektet.  
 
*    UKM  ( Ungdommens kulturmønstring) lokalt blir arrangert 12.mars i lokaler til                                              
Deichmanns hovedbibliotek. Ingrid representerer ungdomsrådet i arbeidsgruppa til  
UKM. 
 
*      SUR_møte (Sentralt ungdomsråd). Andreas, Magnus og Niklas informerte fra siste 
møte. Ny opplæringshelg er satt til 12. – 13.mars. Ungdomsrådet velger å vente til høsten 
med å velge nye representanter. 
        UBM  (Ungdommens bystyremøte) skal være 2. og 8.februar. 
Ezgi skal representere elevrådet ved Marienlyst skole og Ingrid representere elevrådet ved 
Ila skole. Andreas, Magnus, Elise og Niklas representerer ungdomsrådet.  
 
*      Kafédialogen med ungdomsrådene fra Bydel Sagene, Bydel Grünerløkka, Bydel 
Gamle Oslo og Bydel St. Hanshaugen, SaLTo-koordinatorene fra de samme bydelene og 
politiet ble holdt 15.november 2010. Arbeidsgruppa som skal arbeide videre med resultatet 
av kafédialogen består av Andreas, Magnus og Ingrid fra vår bydel. De inviterer 
representanter fra ungdområdene i de andre 3 bydelene til første møte i februar.  

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
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Sak 3/11      Egenproduksjon av forebyggende tjenes ter ved St. 
Hanshaugen Oppvekstsenter  

 
Arkivsak: 200802144 
Arkivkode: 32 
Saksbehandler: Børge Njå 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 15.02.11 3/11  
Helse- og sosialkomiteen 15.02.11 4/11  
Oppvekst- miljø- og byutviklingskomiteen 16.02.11 7/11  
Bydelsutvalget 22.02.11 9/11  
 
EGENPRODUKSJON AV FOREBYGGENDE TJENESTER VED ST. HANSHAUGEN 
OPPVEKSTSENTER  
 
 
Oppvekstsenteret i Bydel St. Hanshaugen produserer forebyggende tjenester, og arbeider for tiden 
med å videreutvikle disse. I tillegg arbeides det med å utvikle og etablere nye tjenester, særlig 
tjenester som fordrer effektivt samarbeid mellom ulike fagområder. 
 
Tidligere vedtak i saken: 
BU-sak 210/08 Informasjon om bydelens barne- og ungdomstjenester 
 
Bakgrunn for saken: 
Barnevernet har i 2010 hatt 69 % økning i antall meldinger, og som resultat en tilsvarende økning 
av iverksatte tiltak. Bydelens fokus på forebyggende arbeid og egenproduksjon av tjenester for 
ungdom gjenspeiler seg i en reduksjon i antall oppholdsdøgn på institusjon for gruppen 12-23 år. 
Økningen i antall meldinger har ført et større antall tiltak for barn under 12 år i familien. Flere av 
disse tiltakene i familiene har vært omfattende og har foregått på familiesentre. Det er ønskelig å 
se på hva som kan gjøres for å styrke familiene slik at de unngår å komme i en situasjon der 
barnevernet må inn med omfattende tiltak. Dette sett i sammenheng med at barnevernet mottar få 
meldinger fra de som ser familiene mest, blant annet barnehager og helsestasjoner. (Vedlegg 1) 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
 
Bydel St. Hanshaugen vil i 2011 se på alle deler av organisasjonen for å sikre best mulige 
oppvekstvilkår for barn og unge. Og en vil dele arbeidet inn i tre bolker: 
 

• Samarbeid på systemnivå 
• Opplæring 
• Forebygging gjennom egenproduksjon av tiltak 

 
 
 
Samarbeid på systemnivå. 
 
St. Hanshaugen Oppvekstsenter har gjennom ulike møtestrukturer prøvd å finne frem til den 
enkleste og mest effektive samarbeidsformen. Møter på tvers av avdelinger og seksjoner er særs 
viktige for å sørge for kontinuitet og kvalitet i samarbeidet. 
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Det er opprettet og foreslås opprettet følgende samarbeidsmøter: 
 

- Lederteam St. Hanshaugen oppvekstsenter. (Lederteamsak 01/2009). På dette møtet deltar 
ledere fra Velferd- og helseavdelingen og Oppvekst- og nærmiljøavdelingen som arbeider 
med familier. Hensikt: 

o Sørge for at tjenestene samarbeider for et helhetlig tilbud til våre brukere og deres 
familier. 

o Samarbeide om tjenester for å kunne effektivisere og kvalitetsheve arbeidet. 
o Møtes hvert kvartal. 
 

- Ad hoc lederteam. Aktuelle deltakere fra lederteam St. Hanshaugen oppvekstsenter kalles 
inn til møte for å kunne løse akutte komplekse saker gjennom raske avgjørelser. 
(Lederteamsak 01/2009). 

 
- Samarbeid på tvers. En sammenslåing og effektivisering av tre tidligere 

samarbeidsgrupper: innsatsteam, samarbeid på tvers, referansegruppa ”familieprosjektet”. 
Møtene holdes hvert kvartal, 2 timer per gang. 

o Deltakere/representanter fra: 
� Fagkonsulent Oppvekst- og kulturseksjonen, leder møte. 
� Boligkontoret 
� NAV 
� Kultur- og fritidsseksjonen 
� Barnevern 
� Tiltaksseksjonen 
� Helse- og miljøseksjonen 
� SaLTo-koordinator. 

o I tillegg inviteres politi, skole, prosjekter og andre inn ved behov. 
o Hensikt: 

� Informasjonsutveksling samarbeid. 
� Enkeltsaker. 
� Trender i bydel. Satsningsområder. 
� Bydelens planverk. 
� Oppfølging av prosjekter. 
 

- Arbeidslunsj for ansatte i Oppvekst- og nærmiljønærmiljøavdelingen siste torsdag hver 
måned kl. 11.00-12.00. 

o Hensikt: 
� Sikre samarbeid og informasjonsutveksling. 
 

- Innsatsteam barnevern: 
o Deltakere/representanter fra: 

� Helsestasjonen,  
� Pedagogisk fagsenter,  
� Ambulant team,  
� Barnehagene  
� Barnevernet 

o Hensikt: 
� Arbeide for tidlig innsats for barn i risiko.sonen. 
� Sørge for at innsatsen skal gjøres av de som er nærmest barnet og innenfor 

tjenesteproduksjonen som allerede eksisterer. 
� Støtte barnevernet i mottak og tiltak. 

o Teamet møtes en gang i måneden, samt ved innkalling ved behov fra barnevernet. 
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Opplæring 
 
Grunnet få innkomne meldinger til barneverntjenesten fra bydelens tjenester for barn og unge er 
det naturlig å tenke en opptrapping av opplæring i tidlig identifisering av svikt i 
omsorgskompetanse og avdekking av relasjonsvansker. (Vedlegg 1). En ser også at de sakene som 
har kommet inn har vært tilfeller av alvorlig svikt i omsorgskompetanse og de har ført til at store 
omfattende tiltak må settes inn. Det er derfor viktig å kunne komme inn med hjelp og støtte så 
tidlig som mulig. 
 
Et nært samarbeid med politi og barnevernvakten, som er de som melder flest saker til bydelens 
barnevern, er viktig med tanke på å få til den beste løsningen for barnet og familien. Bydelens 
barnevern kan ha satt inn tiltak som politi og barnevernvakt ikke er informert om, og en må her 
finne den mest hensiktsmessige samarbeidsformen for å til enhver tid kunne ta de beste 
avgjørelser. 
 
For at bydelen skal kunne få best mulig kunnskap om hva som skjer forut for melding er det satt i 
gang arbeid med å analysere og vurdere hendelsesforløptehendelsesforløpet frem mot melding 
gjennom å gå nøye inn i enkelte saksmapper. Arbeidet skal gi en analyse av tiltak, og som 
benyttes til å utvikle bedre og mer rettede tiltak. 
 
Alle bydelens tjenestesteder vil få tilbud fra Oppvekstsenteret om informasjon og opplæring i 
tidlig identifisering og tiltak som tjenestestedet selv kan sette inn. Samt informasjon om hvilke 
hjelpetiltak som kan settes inn fra andre av våre tjenestesteder for å avverge skjevutvikling. 
 
St. Hanshaugen Oppvekstsenter arrangerer hver andre onsdag i måneden fagtreff hvor en benytter 
egne fagkrefter. Fagtreffene har dessverre hatt liten oppslutning, og det er hensiktsmessig å se på 
tiltak som kan endre dette.  
 
Fem ganger i året mottar bydelen veiledning fra barne- og ungdomspsykiatrisk poliklinikk Nic 
Waals Institutt. Denne veiledningen blir gitt i form av halvdagsseminar hvor bydelen tar opp ulike 
tema. Disse vil bli benyttet som en viktig del av opplæring i tidlig identifisering av svikt i 
omsorgskompetanse. 
 
I tillegg vil St. Hanshaugen Oppvekstssenter gi opplæring i ulike tema som til eksempel 
identifisering av bruk av rusmidler, vold i nære relasjoner, bruk av kulturell og sosial tvang. 
 
 
 
 
 
 
 
Forebygging gjennom egenproduksjon av tiltak 
 
Bydelens tjenestesteder arbeider etter forebyggende prinsipper på tre ulike plan. 
 
Primærforebygging 
Primærforebyggende arbeid handler om å forhindre at problemer oppstår. Tiltakene settes inn før 
problemene oppstår. Denne type arbeid retter seg inn mot større og delvis uselekterte deler av 
befolkningen. Eksempel på primærforebygging er barnehagene, fritidsklubber, utekontakt, 



 6 

informasjon fra skolehelsetjenesten til skoleelever generelt, samarbeid med frivillige 
organisasjoner. Erfaringer viser at primærforebygging er viktig, men det kan være vanskelig i 
dette arbeidet med generelle tiltak å nå de mest utsatte. 
 
Sekundærforebygging 
Sekundærforebygging brukes om tiltak som skal hindre at problemer varer ved eller 
videreutvikles. Forebygging på dette nivået gir muligheten til å målrette innsatsen, men samtidig 
er det usikkert hvor stor andel av risikogruppen som kommer til å utvikle virkelige problemer. 
Eksempler på sekundærforebygging er familiearbeid ved helsestasjon og barnevern, Ambulant 
team, SaLTo og arbeid etter lov om sosiale tjenester. 
  
Tertiærforebygging 
Tertiærforebygging brukes om tiltak rettet mot identifiserte, ofte tungt belastede målgrupper. 
Innsatsen går ut på å motvirke en forverring av problemene, og grenser derfor opp mot det en 
legger i behandling og rehabilitering. Eksempler på tertiærforebyggende arbeid er ahelsestasjonen, 
barnevernet og Ambulant team. 
 
Egenproduksjon av tiltak etter barnevernloven. 
 
Tiltak som bydelens tjenester kan utføre som alternativ til kjøp fra eksterne, samt utvikling av 
eksisterende tiltak. I dette arbeidet vil barnevernets tiltaksplaner være et essensielt redskap, særlig 
med tanke på å oppnå tiltakenes formål gjennom allerede etablerte tjenester.  
 
Gjennom å benytte familieråd og barnesamtaler vil barnevernet i undersøkelsesfasen kunne 
identifisere utfordringene på en bedre måte. Dette vil danne grunnlaget for å målrette eventuelle 
tiltak. En kartlegging av hjelpe- og støtteapparatet som er inne saken vil kunne sikre at alle tiltak 
jobber sammen, og gjennom dette effektivisere ressursene. 
 
Produksjonen av tiltak vil bygge på avgrensede faser. Gjennom klare definerte mål, 
tidsavgrensinger og hyppige evalueringer vil tiltakene rettes mot klart identifiserte utfordringer. 
Tidsavgrensingen vil også sikre at tiltaket opphører når den identifiserte utfordringen er løst.  
 
Foruten de tiltak som allerede eksisterer i bydelen, som til eksempel de som nevnes i oversikt over 
forebygging, vil barnevernet og Tiltaksseksjonen blant annet ha følgende satsninger i 2011. 
 
 

- Støttekontakter: 
o Barnevernet skal se på muligheter for en styrket bemanning av fritidsklubber som 

et alternativt tiltak til støttekontakt. 
o Samarbeid med frivillige aktiviteter. 

- Beredskapshjem: 
o ? 

- Tberedskapshjem.Bofellesskap: 
o ? 

- drive  som alternativ til institusjon og som etterverntiltak.Samarbeid med frivillige: 
Samarbeide med NAV og SaLTo vedrørende skolevegring og DropOutVidereutvikle 
mentorordningen i samarbeid med SaLTo. 
Ambulant team 
Ambulant team utfører en stor del av bydelens egenproduserte tjenester. Dette gjøres gjennom tett 
samarbeid med barnevernet, og utføringen skjer etter bestilling. I flere av sakene er det Ambulant 
team som driver saken så lenge de er inne med tiltak. 
Ambulant team 
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• Forebygger en uønsket psykososial og relasjonell utvikling hos barn og familier  
• Forhindrer plasseringer/innleggelser til institusjoner/fosterhjem 
• Oppfølger barn og unge som har vært behandlet poliklinisk og/eller institusjonelt  
• Oppfølger barn og unge som ikke kan nyttiggjøre seg poliklinisk behandling 
• Fremmer frivillighet i oppfølging av tjenestemottakerne 

Ambulant team benytter blant annet følgende metoder: 
• Multisystemisk /sosial økologisk tilnærming 
• Narrative metoder/løsningsfokusert tilnærming  
• Motiverende Intervju/endringsfokusert rådgivning 
• Kognitiv og atferdsterapeutiske teknikker, f eks ART (Aggression Replacement Training) 
• Læringspsykologiske behandlingsmetoder 
• Webster-Stratton modellen og PMT (Parent Management Training)  
• Psykoedukative metoder 
• Relasjonell behandling 

  
 
 
Bydelsdirektørens vurdering: 
St. Hanshaugen Oppvekstsenter skal fortsette sitt arbeid med å produsere og utvikle gode faglige 
tiltak innenfor eksisterende produksjon. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering. 
 
 
 
 
Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
 
Trykte vedlegg: 
Oversikt over meldere av bekymring til barnevernet i Bydel St. Hanshaugen. 
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Sak 4/11      Fairtrade status 2011  
 
Arkivsak: 201100216 
Arkivkode: 825 
Saksbehandler: Christine Anett Jarli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 15.02.11 4/11  
Helse- og sosialkomiteen 15.02.11 5/11  
Oppvekst- miljø- og byutviklingskomiteen 16.02.11 10/11  
Bydelsutvalget 22.02.11 14/11  
 
FAIRTRADE STATUS 2011  
 
Sammendrag: 
 
Fairtrade er et handelssystem som er basert på partnerskap mellom produsenter i utviklingsland 
og forbrukere i industriland. Fairtrade sikrer produsenter i utviklingsland markedsadgang og 
rettferdig råvarebetaling, slik at bøndene og arbeiderne kan leve av lønnen sin, kan planlegge 
fremtiden og i større grad ta styring over egne liv og bidra til en positiv utvikling i lokalmiljøet. 
Merket betyr at en uavhengig tredjepart har kontrollert at det er betalt en rettferdig råvarepris, og 
at det jobbes for at produsentenes arbeidsforhold stadig skal bli bedre. 
Fairtradeby er en benevnelse på kommuner og byer som har forpliktet seg til å arbeide med etiske 
innkjøp og som har ambisjoner om å arbeide aktivt for å øke kjennskapen til og tilbudet og 
forbruket av fairtrademerkede produkter. 
 
 
Tidligere vedtak i saken: 
 
 
Bydelsutvalget har behandlet saken i møte 30.09.08 og har fattet følgende vedtak 
 
 
Vedtak: 

• Bydelen følger bystyrets oppfordring om å bestille FairTrade (eller tilsvarende) merket 
kaffe og te til servering på møter og kaffeautomater i Akersbakken 27. 

• Bydelen arbeider videre for å raskest mulig kunne oppnå status som 
FairTrade-bydel. 

Bydelsutvalget er opptatt av å støtte etisk handel også med varer som ikke er av merket Max 
Havelaar/FairTrade. Ambisjonen skal være at all varehandel er etisk. 
 
 
 
 
 
Bakgrunn for saken: 
 
Bystyret vedtok 06.12.2006 at Oslo kommune skulle arbeide aktivt for å gjøre Oslo til en 
Fairtrade-by innen utgangen av 2008. Dette betyr at Oslo kommune skal forhandle varer, inkludert 
kaffe og te merket med Fairtrade eller tilsvarende merkeordninger, i den sentrale forvaltning i 
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Oslo. Det fremgår også i saken at ”Byrådet bes kontakte bydelene, kommunale etater/foretak og 
andre deler av Oslo kommunes virksomhet og oppfordre til å gjøre det samme.” 
 
Per i dag oppfyller byrådet kriteriene som omfatter servering av merket kaffe og te, samt å ha fått 
ett visst antall fairtradeprodukter inn i sortimentet. 
 
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 
 
Status for bydel St. Hanshaugen 2011 
 
Bydelsadministrasjonen serverer Fairtrade kaffe og sukker på alle automater, tilgjengelig for ansatte og 
besøkende. Bydelen kjøper Fairtrade blomster og sjokolade. Alle automater er merket med Fairtrade-
logoen. Vi har distribuert Fairtrade-magasinet og har informasjon om rettferdig handel godt synlig i 
resepsjonen. Vi har via vår internettside informert om Fairtradearbeidet til bydelen.  
 
Ved større arrangement , som Ungdomslekene, har vi kjøpt Fairtrade-og økologisk frukt . 
 
I 2010 foretok bydelen en kartlegging av alle bydelens butikker og serveringssteder, til sammen 130 
virksomheter. Bydelen utarbeidet en mappe som inneholdt informasjon om Fairtrade, Miljøfyrtårn 
og invitasjon til konferanse om temaene. Denne ble gitt til alle 130 virksomheter. 
 
Følgende virksomheter serverer Fairtrade produkter: 
 
Butikker som selger Fairtrade-merket produkter: 
-Rimi, Hausmansgate 19, selger 4 produkter:kaffe,blomster,juice,sukker,blomster. 
-Rimi, Waldemar Thranes gate 25, selger 3 produkter:sucker,kaffe,juice 
-Rimi, Waldemar Thranes gate 5, selger 2 produkter:kaffe,blomster 
-Rimi, VGhuset, selger 3 produkter:kaffe,juice,sukker 
-ICA, Pilestredet Park 12, selger 4 produkter:sjokolade,kaffe,te,cacao 
-ICA , Thereses gate 29, selger 3 produkter:kaffe,sjokolade, juice 
-ICA, Alexander Kiellandsplass, selger 5 produkter:kaffe, cacao,is,juice,blomster 
-Kiwi, St.Olavsplass, selger 4 produkter:kaffe,juice,sukker 
-Kiwi, Ullevål, selger 6 produkter:kaffe,bananer,juice,te,cacao,krydder 
-Kiwi, Storgata 33, selger 5 produkter:kaffe,te,cacao,juice,krydder 
-Kiwi, Møllergata 55, selger 5 produkter:kaffe,juice,cacao,te,bananer 
Coops, Dalsbergstien 19, selger 4 produkter:kaffe,juice,sjokolade,krydder 
-Coops, St.Olavsplass, selger 4 produkter:kaffe,te,sjokolade,cacao 
-Deli de Luca, Thereses gate 51, selger 5 produkter:kaffe,sjokolade,te,sukker,Cola 
-Deli de Luca,Akersgate 55, selger 3 produkter:sjokolade,iskrem,Cola 
-Deli de Luca, Torgata, selger 3 produkter:sukker,kaffe,sjokolade 
-Deli de Luca, Torgata 8 selger 1 produkt:kaffesukker 
-Bunnpris, Ullevålsveien, selger 1 produkt:kaffe 
-Bunnpris, Bislett,Sofies gate 7, selger 3 produkter: kaffe,sjokolade,cacao 
-Rema 1000, Calmeyers gate 4, selger 1 produkt:kaffe 
-Rema 1000, Waldemar Thranesgt.29, selger 2 produkter: kaffe,bananer 
-Marios Dagligvare, Ullevålsveien 79, selger 2 produkter:kaffe,juice 
-Vinmonopol, St. Hanshaugen, selger har stort utvalg av vin 
-Joker, Thereses gate 7,seler 2 produkt:kaffe,te 
-Joker, Kirkeveien 90, selger i produkt: kaffe 
-7elleven,Torgata 25, selger 1 produkt:kaffe 
-7-elleven, Akersgata 67,selger 1 produkt: iskrem 
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Serveringssteder som serverer Fairtrade-merket varer 
-Kristines Franske Fristelser, Kirkeveien 98, selger 1 produkt:kaffe 
-Bonanza, Yongstorge 6, selger 1 produkt:kaffe 
-Sør, Torgata 11, selger 1 produkt:kaffe 
-Cafe Sara, Hausmansgate 29, selger 1 produkt:sukker 
-Baker Hansen, Grensen 70, selger 1 produkt:kaffe 
-Cafe Marhaba, Keysers gt.1, selger 1 produkt:kaffe 
 
 
Bydelen er representert både i styringsgruppen og den interne arbeidsgruppen etter vedtak i I 
Byrådet. ( sak nr.: 23/2010 201003577- 1 ) 
Den interne arbeidsgruppen utarbeider nå kriterier for å oppnå status som Fairtrade bydel. Bydel 
St. Hanshaugen vil i løpet av 2011 legge inn søknad . 
 
Sammen med konserninnkjøp har den interne arbeidsgruppen utarbeidet en spørreundesøkelse. 
Kartleggingen om Fairtrade ble gjennomført i uke 3, 17.-21.januar. Det ble sendt ut spørreskjema 
til 52 virksomheter. 
Ved en feil har ikke Oslo Havn KF (HAV) og Kulturbyggene i Bjørvika (KIB) fått tilsendt 
skjemaet. Dette vil bli fulgt opp. 
 
Respons 
Av de 52 tilsendte virksomhetene er det 45 som har svart. Dette gir en svarprosent på 86,5. 
For de fleste virksomhetenes del er svarene gitt for hele organisasjonen eller for virksomhetens 
hovedadministrasjon. 
Bydeler og noen av de store virksomhetene har store enheter som er lokalisert på ulike adresser. 
Det er gitt forslag om aktuelle kontaktpersoner som kan svare på vegne av noen av disse enhetene. 
Behovet for å innhente en slik tilleggsinformasjon vil bli vurdert. 
 
Resultater 
Hvor mange handler Fairtrademerkede produkter og hvor kjøper de dem 
26 virksomheter oppgir at de kjøper og bruker Fairtrademerkede produkter, blant annet 9 bydeler. 
Det er 57,8 % av virksomhetene som har svart, av disse er 48,1 % virksomheter i Oslo kommune. 
 
Av de 26 Fairtradevirksomhetene svarer 85 % at beslutningen om dette er tatt av administrasjon, 
ledergruppe eller bydelsutvalg. I 8 av de 9 bydelene er vedtaket gjort av bydelsutvalget. 
 
Alle Fairtradevirksomhetene oppgir at de handler Fairtrademerkede produkter gjennom Oslo 
kommunes samkjøpsavtaler. I tillegg oppgir 3 at de også kjøper slike produkter i nærbutikken og 1 
at det også blir kjøpt Fairtrademerkede produkter i spesialbutikker for slike produkter. 
 
Hvilke Fairtrademerkede produkter blir kjøpt 
26 av 27 Fairtradevirksomheter bruker Fairtrademerket kaffe. 10 av dem bruker Fairtrademerket 
te, 6 bruker sjokolade og sukker, 2 bruker bananer og 1 bruker juice. 
 
Fairtradevirksomhetene ble også spurt om hvilke andre Faitrademerkede produkter som kan være 
aktuelle i tillegg til det som kjøpes i dag. 14 foreslår te, 8 kjeks og snaks mens 5 svarer sukker. 3 
antyder at blomster også kan være aktuelt. 
 
Alle Fairtradevirksomhetene bortsette fra 1 bydel serverer Fairtradeproduktene til sine egne 
ansatte. Den ene bydelen serverer bare Fairtradeproduktene ved de politiske møtene. 22 serverer 
også Fairtradeprodukter til eksterne møte- og/eller kursdeltakere mens 18 tilbyr disse til 
besøkende/brukere/beboere. 7 serverer også Fairtrademerkede produkter til publikum. 
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Merking av Fairtradeprodukter og informasjon om Fairtrade 
Bare 9 av Fairtradevirksomhetene (1/3) merker Fairtradeproduktene og/eller legger ut informasjon 
om fairtrade. Av disse gjør alle det ved kaffetrakteren eller kaffeautomaten eller på kjøkkenet eller 
i kantinen. 5 virksomheter har trykket informasjon andre steder mens 7 har lagt ut informasjon om 
Fairtrade på websidene sine, i hovedsak egenprodusert.  
 
Virksomhetene som ikke bruker Fairtrademerkede produkter  
19 virksomheter oppgir at de ikke bruker Fairtrademerkede produkter. Litt over halvparten av dem 
oppgir pris som den viktigste årsaken. Utover det peker de på behovet for mer informasjon, både 
om Fairtrade generelt og om produktene. Bare 5 virksomheter oppgir smak eller kvaliteten på 
Fairtradeproduktene som årsak til at de ikke tar i bruk Fairtradeprodukter.  
 
Hvilke fairtrademerkede produkter kan være aktuelle? 
Alle virksomhetene oppgir at kaffe og/eller te kan være aktuelle produkter. I tillegg pekes det på 
sukker, bananer, sjokolade, ris, kjeks/snaks og krydder. 
 
Planer for å ta Fairtrademerkede produkter i bruk 
Ca 1/3 av virksomhetene som ikke bruker Fairtrademerkede produkter i dag har planer om å gjøre 
det i løpet av 2011. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

• Bydelen følger bystyrets oppfordring om å bestille FairTrade (eller tilsvarende) merket 
kaffe og sukker til servering på møter og kaffeautomater i Akersbakken 27. 

• Bydelen arbeider videre for å kunne oppnå status som 
FairTrade-bydel 201l. 

 
 
 
 
Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
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Sak 5/11      Planer for bruk av Veterinærhøyskolen  og Deichmanske 
bibliotek  

 
Arkivsak: 201100159 
Arkivkode: 170.9 
Saksbehandler: Elin Løvseth 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 15.02.11 5/11  
Oppvekst- miljø- og byutviklingskomiteen 16.02.11 3/11  
Bydelsutvalget 22.02.11 6/11  
 
PLANER FOR BRUK AV VETERINÆRHØYSKOLEN OG DEICHMANSK E 
BIBLIOTEK  
 
Tidligere vedtak i saken: 
BUsak 166/08 Opprettelse av kunst- og kultursenter i Bydel St. Hanshaugen  
Vedtak: 
”Bydelsutvalget er opptatt av at lokalene til kulturinstitusjoner som flytter ut av bydelen blir 
disponert til aktiviteter innen kunst, kultur og media. 
Bydelsutvalget opprettholder derfor sitt vedtak av 28.09.2004 når det gjelder 
Deichmansbygningen på Hammersborg: 
 
1. Bydelsutvalget tar som utgangspunkt at bygget er i kommunal eie, forvaltet av etater 

underlagt bystyrets organer og ikke bydelsutvalget. Bydelsutvalget ønsker ikke å overta 
ansvar for eierskap, forvaltning eller drift, men ser det som viktig å sikre at bygningen 
videreføres som et offentlig bygg tilgjengelig for publikum. 

2. Deichmanske hovedbibliotek er en sentral bygning i Oslos arkitektur. Bygningen er et kjent 
landemerke for kultur og kulturformidling, og bydelsutvalget mener at en videreføring av 
publikumsaktiviteter vil bidra til at hele sentrum, inkludert Hammersborg, lettere tas i bruk av 
befolkningen. 

3. Bydelsutvalget vil også peke på at Sentrum og Bydel St. Hanshaugen med områdene rundt 
Møllergata / Torggata er i sterk utvikling boligmessig, i tillegg til fortetting i bydelens 
tradisjonelle områder. Byutviklingsmessig vil det være naturlig å videreutvikle 
kulturaktiviteter av ulik karakter i brytningsområdet sentrum / boligby, tilsvarende som ved 
Munchmuseet/Tøyen, Middelalderparken/Bjørvika og Frognerparken/vestlig forstadsby. 

4. Bydelsutvalget tar til etterretning at det ikke er faglig ønskelig med enpersonsmuseer. 
Bydelsutvalget mener derfor at et sambruk av permanente utstillinger av Oslo-kunstnere, 
kombinert med ambulerende utstillinger kan øke attraktiviteten for bygget som kulturbygg. 
Bydelsutvalget ser gjerne at det søkes samarbeid med private aktører for å realisere og drifte 
Deichmansbygget i fremtiden. Bydelsutvalget er også positive til andre publikumsrettede 
aktiviteter innen kunst, kultur og media. 

5. Bydelsutvalget ber også om at bygningene som huser Kunsthøgskolen og Kunstindustrimuseet 
blir vurdert for formål innen kunst, kultur og media når bygningene blir ledige henholdsvis 
2010 og etter 2014.  

6. Bydelsutvalget ber også om at bygningen Gjetemyren gård blir vurdert for formål innen 
kunst, kultur og media. 

7. Bydelsutvalget ber også kommunen v/Plan- og bygningsetaten og Eiendom- og 
byfornyelsesetaten melde fra til bydelen om mulig kjennskap til kommunale 
eiendommer/lokaler i bydelen som kan egne seg til formålet. 
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BU-sak 28.09.2004: Fremtidig bruk av Deichmansbygningen på Hammersborg.  
 
Saksframstilling/Faktaopplysninger: 

Deichmanske hovedbibliotek                                                                                                         
Hovedbiblioteket til Deichmann skal, dersom alt går etter planen, flytte fra dagens bygning på 
Hammersborg til Bjørvika i 2017. 

Bygningen Deichmanske hovedbibliotek forvaltes i dag av Omsorgsbygg Oslo KF. I forhold til 
etterbruk av bygningsmassen har Byrådsavdeling for finans nylig fått utarbeidet en 
konsulentrapport over teknisk standard/markedsverdi, mulig etterbruk /eventuelt salg. 
Bydelsdirektøren har ikke fått tilgang til detaljer i rapporten ut over dette. Byrådsavdelingen 
opplyser at et eventuelt salg av kommunale kulturbygg må behandles i bystyret. Byrådsavdelingen 
uttaler at byrådet ikke har hatt formelle diskusjoner i saken ennå, med bakgrunn i 
konsulentrapporten, og at sak om etterbruk ikke er satt opp for behandling med det første.  

 
Veterinærhøgskolen  
Etter planen skal Veterinærhøgskolen flytte sin virksomhet til Ås i 2018. 
Veterinærhøgskolens bygninger er for en stor del fredet og forvaltes i dag av 
Landbruksdepartementet og Kunnskapsdepartementet. Det opplyses derfra at arbeidet med 
etterbruk av bygningene ennå ikke er påbegynt.  
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar til orientering sak om status for planer om fremtidig bruk av Deichmanske 
bibliotek og Veterinærhøgskolen. 
 
 
 
Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
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Sak 6/11      Status lærlingeplasser 2011  
 
Arkivsak: 201100182 
Arkivkode: 050.8 
Saksbehandler: Ole Kristian Brastad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 15.02.11 6/11  
Helse- og sosialkomiteen 15.02.11 6/11  
Oppvekst- miljø- og byutviklingskomiteen 16.02.11 8/11  
Bydelsutvalget 22.02.11 11/11  
 
STATUS LÆRLINGEPLASSER 2011  
 
Bydel St. Hanshaugen er godkjent som lærebedrift i barne- og ungdomsarbeiderfaget, 
helsearbeiderfaget og kontor og administrasjonsfaget. 
 
Bydel St. Hanshaugen har syv lærlinger. Tre i barne- og ungdomsarbeiderfaget, tre i 
helsearbeiderfaget og en i kontor- og administrasjonsfaget. Seks av lærlingene skal opp til 
fagprøven i 2011, og en skal opp til fagprøven i 2012. 
 
Bydel St. Hanshaugen har lagt stor vekt på å ta inn lærlinger som har forutsetting og motivasjon 
for å gjennomføre hele læretiden. Dette er viktig for å sikre at lærlingene etter hvert kan være en 
ressurs for bydelen. For enkelte medarbeidere som har ansvar for lærlinger oppleves det likevel 
som en ekstra belastning. Lærlingene har krav på oppfølging og veiledning og det vil tidvis gå på 
bekostning av produksjon av tjenester til innbyggerne. Videre gir bydelen tilbud til studenter som 
har behov for obligatorisk praksis og til elever som har behov for praksis knyttet til 
arbeidsmarkedstiltak i regi av NAV. 
 
Noe avhengig av hvilke støtteordninger som er tilgjengelig så koster en lærling bydelen ca. kr. 
30 000 i året.  
 
Bydel St. Hanshaugen foreslår å videreføre antall lærlinger fra høsten 2011. Som erstatning for 
lærlingene som skal opp til fagprøve i 2011 vil det bli tatt inn nye lærlinger. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar rapportering på status for lærlingplasser til orientering. 
 
 
 
Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
 


